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PROTOKÓŁ NR 15/2019 
 

z XV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odby tej w dniu  
30 października 2019 roku o godz. 14:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego przy ul. Sikorskiego 3-4. 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 23 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Anacki Robert, 
2. Granat Przemysław. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Informacja w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w zakresie wykonywania pracy przez 

skazanych i o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz 
praca społecznie użyteczna. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
6. Druk nr 266 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2020. 
7. Druk nr 267 – podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii pod nazwą Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom na rok 
2020. 

8. Druk nr 268 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości kwoty stanowiącej 
podstawę do ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 
Gorzowie Wielkopolskim w 2020 roku. 

9. Druk nr 269 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad kierowania i ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla 
osób bezdomnych na terenie miasta Gorzowa Wlkp.  

10. Druk nr 270 – podjęcie uchwały w sprawie określenia Kluczowych Dyscyplin Sportu na 
terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

11. Druk nr 309 –podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu 
Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2020-2023. 

12. Druk nr 271 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Zmiana źródła zasilania cieplnego w SP-12”. 

13. Druk nr 272 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja Elewacji w Przedszkolu 
Miejskim nr 11”. 

14. Druk nr 273 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja i wyposażenie obiektów 
kultury w Gorzowie Wielkopolskim”. 
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15. Druk nr 274 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa toru rowerowego dla dzieci i 
młodzieży”. 

16. Druk nr 275 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Fabryka pozytywnej energii. Budowa ośmiu 
siłowni na terenie miasta”. 

17. Druk nr 276 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa urządzeń do treningu przy 
ul.Słowiańskiej”. 

18. Druk nr 277 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rewaloryzacja parku Wiosny Ludów i 
Kopernika w Gorzowie Wlkp.”. 

19. Druk nr 278 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn.”Budowa trasy siedmiu wzgórz”. 

20. Druk nr 279 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa Starego Rynku w bezpośrednim 
sąsiedztwie Katedry – odwodnienie”  

21. Druk nr 280 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 w 
celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa schodów łączących 
ul.Wróblewskiego z ul.Na Skarpie wraz z zagospodarowaniem terenu”. 

22. Druk nr 281 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa drogi, kanalizacji deszczowej oraz 
oświetlenia przy ul. Cysterskiej”. 

23. Druk nr 282 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja chodnika przy ul.Norwida”. 

24. Druk nr 283 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa chodnika przy ul.Szwoleżerów”. 

25. Druk nr 284 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa drogi i chodnika od schodów 
przy ul.Gwiaździstej 18 do ul.Słonecznej 6”. 

26. Druk nr 285 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa i budowa chodników wraz z 
przebudową zjazdów w ciągu ul.Żniwnej”. 

27. Druk nr 286 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa wjazdu do posesji przy ul.Dzieci 
Wrzesińskich 7”. 

28. Druk nr 287 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa dojazdu do ul. Dobrej wraz z jej 
uporządkowaniem”. 

29. Druk nr 288 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych od 
skrzyżowania z ul.Rataja do wjazdu do Panoramy”. 

30. Druk nr 289 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych przy 
ul.Kosynierów Gdyńskich 30-32”. 

31. Druk nr 290 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych przy ul.Kaz. 
Wielkiego 102-112”. 

32. Druk nr 291 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa parkingu przy kompleksie 
przychodni ul.Piłsudskiego 1”. 

33. Druk nr 292 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa 10 miejsc parkingowych przy 
ul.Gwiaździstej”. 
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34. Druk nr 293 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa parkingu przy ul.Kuratowskiej 
(przy garażach)”. 

35. Druk nr 294 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia ścieżki łączącej ul.Ikara 
z ul.Sportową”. 

36. Druk nr 295 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia przy odcinku ul.Dobrej”. 

37. Druk nr 296 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia odcinka ul.Zielona 
Kotlina”. 

38. Druk nr 297 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul.Akacjowej”. 

39. Druk nr 303 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

40. Druk nr 304 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

41. Druk nr 305 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

42. Druk nr 306 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

43. Druk nr 307 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

44. Druk nr 308 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045. 

45. Druk nr 298 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Gorzowa Wlkp.” 

46. Druk nr 299 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości. 

47. Druk nr 300 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości. 

48. Druk nr 301 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Słowiańską a ul. Niemcewicza. 

49. Druk nr 302 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ulic Kazimierza Wielkiego, Bohaterów Westerplatte i Wiejskiej. 

50. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
51. Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
52. Przyjęcie protokołu z XIII i XIV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
53. Sprawy różne. 
54. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania  
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski wspólnie z Prezydentem Miasta –Jackiem 
Wójcickim przekazali gratulacje Pani Poseł Krystynie Sibińskiej. 
 
Krystyna Sibińska – Poseł na Sejm RP – dziękuję za te życzenia, dzisiaj też przyszłam na 
sesję Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, żeby poprzez Radnych, którzy zostali wybrani 
przez gorzowian, podziękować mieszkańcom Gorzowa za ich udział w wyborach. Można by 
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powiedzieć, że frekwencja w Gorzowie nie była zadowalająca, ale i tak była lepsza niż w 
poprzednich latach. Za to serdecznie dziękuję, myślę, że jest to też efekt świadomości 
obywatelskiej. Może trzeba nad nią trochę popracować, też deklaruję ewentualna 
współpracę. Chciałabym bardzo podziękować wszystkim mieszkańcom Gorzowa, którzy 
głosowało na kandydatów Koalicyjnego Komitetu Obywatelskiego KO, bo wygraliśmy tutaj 
zdecydowanie, bardzo za to dziękuję, To znaczy, że to co robią nasi radni KO w Gorzowie, 
radni wojewódzcy, również posłowie, znajduje dobry odbiór wśród mieszkańców Gorzowa 
Wlkp. i oczywiście deklaruję, że jak najbardziej będziemy dalej na rzecz gorzowian 
pracować. Przede wszystkim bardzo chce podziękować wszystkim tym, którzy oddali głos na 
mnie, blisko 9tys. osób, jak przejrzałam statystyki to nie było takiego wyniku w Gorzowie 
Wlkp,. jeśli chodzi o wybory parlamentarne, jeśli chodzi o głosy oddane na pojedynczego 
kandydata. I za to chce przede wszystkim podziękować. Traktuje to jako zrozumienie dla 
moich działań na rzecz Gorzowa Wielkopolskiego, ale przede wszystkim jako zobowiązanie 
z mojej strony do wszystkich, tych którzy zagłosowali, oddali głos i którzy obdarzyli mnie 
zaufaniem. Mogę zadeklarować, z pełną odpowiedzialnością, że podobnie jak do tej pory 
będę ciężko pracowała na rzecz gorzowian, na rzecz całego miasta, ale nie tylko, bo traktuję 
Gorzów jako stolicę województwa lubuskiego i myślę, że tak powinniśmy podchodzić i 
prowadzić takie działania, żeby ta nasza stoliczność nigdy nie była podważana, a wręcz 
wzmacniana. Deklaruję współpracę we wszystkich możliwych sektorach. Dwie kadencje 
pracowałam w Komisji Infrastruktury i chce dalej pracować w tej Komisji, dlatego wszystkie 
projektu infrastrukturalne, które będziecie uważali, które będą wymagały wsparcia, biorę i 
przyjmuję jako zlecenie. Myślę, że dobrze nam to wychodzi, bo współdziałając przy wielu 
różnych projektach mamy w Gorzowie efekty. Mamy projekt tramwajowy, mamy ZIPy,  mamy 
mnóstwo innych, mamy estakadę kolejową. Mamy mnóstwo innych inwestycji, które nie 
dzieją się z roku na rok, nie dzieją się z dnia na dzień, żeby jakakolwiek inwestycja mogła 
być zrealizowana potrzeba pracy i współpracy wielu osób i wielu środowisk. Stąd jestem 
przekonana, że tutaj też takie dobre pole do działania znajdziemy. Pracowałam również w 
Komisji Ochrony Środowiska, zastanawiam się trochę nad tą komisją, może wolałabym 
wybrać inną, ale pracowałam tez w Komisji Polityki Senioralnej. Wiem, że zarówno w 
Gorzowie Wielkopolskim, jak i w województwie lubuskim bardzo dużo jest do zrobienia jeśli 
chodzi o seniorów i tutaj też deklaruję swoją współpracę. Zarówno minione wybory ale i 
kampanie i wszystkie inne rzeczy, pokazuję i bardzo bym chciała np. żeby w Gorzowie 
została wprowadzona ustawa krajobrazowa, nad która pracowałam w polskim parlamencie. 
Myślę, że byłoby to dobre dla naszej przestrzeni publicznej, wiem, że wielu chętnych by się 
tutaj znalazło, żeby takie projekty wspierać, ale też ustawa o rewitalizacji, którą wdrażacie w 
Gorzowie Wlkp. też może być takim dobrym powodem do współpracy. Deklaruję szeroką 
współpracę, każdy pomysł, chciałabym działać na rzecz seniorów, kobiet, na rzecz sportu, 
zastanawiam się nad Komisją Zdrowia. Udało nam się wpisać kilka projektów zarówno do 
Strategii Województwa Lubuskiego, ale też ogólnokrajowych. Myślę, że tutaj też powinniśmy 
się zastanowić nad tym co będziemy wpisywać do nowelizowanej Strategii Rozwoju 
Województwa Lubuskiego, ale też jakie projekty powinniśmy wpisać do nowelizowanych 
dokumentów krajowych i tutaj też powinniśmy wspólnie działać. Wszystkim jeszcze raz 
dziękuję i życzę owocnych obrad. Cieszę się, że mogłam dziś być obecna i będę starała się 
być obecna na sesjach Rady Miasta. Jestem do dyspozycji, biuro oczywiście w Gorzowie 
Wielkopolskim być może w innej lokalizacji, ale zawsze jestem do dyspozycji. 
Jan Kaczanowski – deklaracje Pani Poseł o współpracy z miastem przyjmujemy z wielkim 
zadowoleniem. Potrzebujemy jej i to dużym frontem, w tym także środków inwestycyjnych. 
 
Ad.2 Przedstawienie porz ądku obrad. 
 
Jan Kaczanowski –porządek obrad wraz z materiałami wszyscy radni otrzymali. 
Wnioskodawcy zwrócili się o wycofanie projektu uchwały na druku 262 ujętego w pkt.50 
porządku obrad- załącznik nr 3 do protokołu. Czy są pytania lub uwagi do porządku obrad? 
W związku z brakiem uwag wnoszę o zatwierdzenie porządku obrad.  
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W głosowaniu za jawnym za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą, głosowało 22 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Ad.4. Informacja w sprawie potrzeb S ądu Rejonowego w zakresie wykonywania pracy 

przez skazanych i o podmiotach, w których jest wyko nywana kara ograniczenia 
wolno ści oraz praca społecznie u żyteczna. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w 
zakresie wykonywania pracy przez skazanych i o podmiotach, w których jest wykonywana 
kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna, wszyscy radni otrzymali na 
piśmie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Ponadto informację przyjęła do wiadomości 
Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji uznaję, że Rada 
Miasta również przyjęła do wiadomości informację w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w 
zakresie wykonywania pracy przez skazanych i o podmiotach, w których jest wykonywana 
kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.5 Informacja o stanie realizacji zada ń oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji zadań oświatowych w 
roku szkolnym 2018/2019, wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. Ponadto informację przyjęła do wiadomości Komisja Oświaty i Wychowania. W 
związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad uznaję, że Rada 
Miasta również  przyjęła do wiadomości informację o stanie realizacji zadań oświatowych w 
roku szkolnym 2018/2019. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.6 Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współprac y Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego z organizacjami pozarz ądowymi na rok 2020. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
Alicja Burdzińska – na poniedziałkowej Komisji Spraw Społecznych poświęciliśmy bardzo 
wiele czasu sytuacji rodziny. Radni przedstawiali swoje przemyślenia, analizowaliśmy 
sytuację, jaka zaistniała w Gorzowie na przestrzeni ostatnich lat i wspólnie stwierdziliśmy, że 
rodzina wymaga wsparcia i pomocy, a szczególnie w naszym mieście Gorzowie. W domu 
zorientowałam się, że brak jest w uchwale momentu, gdzie ta rodzina znajdzie swoje 
honorowe miejsce i dlatego proponuję niniejszym poprawkę do uchwały, która ma polegać 
na tym, że w priorytetach i zadaniach publicznych proponuję zawrzeć punkt: „promocja 
rodziny poprzez wszelkie działania mające za cel budowę etosu rodziny”. Mówimy o każdym 
problemie, jaki istnieje w naszym mieście, o chodnikach, drogach, gospodarce, a co będzie, 
jak zabraknie rodziny. O chlebie nie myślimy na co dzień tak, jak o powietrzu, a jak tego 
zabraknie to, co wtedy? Zobaczcie Państwo, co dzieje się z naszą młodzieżą. Ile dzieci, 
młodzieży używa alkoholu, aż 82%. Dziewczynka 11 – letnia znaleziona na skwerze. Nie 
będę już powtarzać sytuacji omawianych. Apeluję, umieśćmy rodzinę w priorytetach miasta.  
Radosław Wróblewski – nie do końca zgodzę się z radną Burdzińską i chciałbym zapytać, 
gdzie ewentualnie tą kwestię możemy wnieść. Jeżeli wezmę Program współpracy miasta 
Gorzowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2020, bo teraz ten program procedujemy, 
to jeżeli chodzi o cele szczegółowe programu to widzę takie miejsca, gdzie elementy 
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dotyczące rodziny mogą być poruszane. To jest chociażby §3 pkt. 6 zwiększenie udziału 
mieszkańców w rozwiązywaniu lokalnych problemów. Poza tym mamy też §3 pkt. 2 w celach 
szczegółowych tworzenie warunków do zwiększania aktywności społecznej. Myślę, że takie 
obszary, gdzie elementy związane z funkcjonowaniem zdiagnozowanego problemu dot. 
rodziny jak najbardziej będą wpisywać się. Chciałbym uzyskać informację od służb 
Prezydenta, czy jesteśmy w stanie coś poprawić, czy szerokie rozumienie tego zapisu dot. 
celów programu jest wystarczające.  
Patryk Broszko – mam prośbę, aby tak poprawka została nam doręczona w wersji pisemnej, 
bo powiem szczerze, że rzadko  mi zdarza się na sesjach Rady Miasta, żeby nie powiedzieć, 
że w ogóle to nie zdarza się, ale nie do końca rozumiem intencję radnej Burdzińskiej, a 
chciałbym podjąć uchwałę zgodnie ze swoim rozumem i sumieniem. 
Alicja Burdzińska – bardzo przepraszam radnych za swoje zaniedbanie, ale proszę to 
potraktować za jeszcze brak szczegółowe doświadczenia. Jednak apeluję ponownie, żeby 
rodzinę umieścić na jednym z priorytetowych miejsc. Od rodziny zaczyna się wszystko. Nie 
możemy pomijać tego tematu i zamiatać pod dywan. W Gorzowie naprawdę sytuacja jest 
tragiczna. Zainteresujcie się Państwo np. statystyką rozwodową. Dlaczego nie może być 
instytucji społecznej, która zajmie się etosem rodziny, wartościami jakie rodzina sobą 
przedstawia? Dlaczego nie uczyć od nowa tego młodych ludzi? Mój rocznik, przepraszam 
bardzo młodszych, był jeszcze rocznikiem normalnym gdzie rodzina stanowiła największą 
wartość. W tej chwili następne pokolenia coraz bardziej zatracają tą wartość, nie mają nawet 
świadomości, jak powinna wyglądać rodzina. Nie ma poważania matki, nie ma poważania 
ojca, zatraciła się więź między pokoleniami. Kiedyś pokolenia mieszkały ze sobą, babcia i 
dziadek uczyły swoje wnuki miłości, szacunku. Zacznijmy od nowa, zacznijmy pracę od 
podstaw, bo inaczej wszyscy razem popłyniemy. Bardzo apeluję, umieśćcie Państwo rodzinę 
na honorowym miejscu.  
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – w priorytetowych zadaniach 
publicznych w pkt. 4 jest pomoc społeczna w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej 
sytuacji życiowej oraz w wyrównywaniu szans tych rodzin i osób. W podpunktach jest 
wymienione na czym ta pomoc ma polegać, a dodatkowo w pkt. 9 jest wspieranie działań na 
rzecz kobiet w ciąży i rodzin. 
Jerzy Synowiec – odnośnie tej uchwały to mam wątpliwości jeszcze bardziej daleko idące niż 
radny Broszko. Musielibyśmy zdefiniować co to jest rodzina. Czy to jest mąż i żona, dzieci, 
czy też babcie, czy dziadkowie itd.? Po drugie myślę, że w ten sposób idziemy, stosując 
świetne wzory z lat 70. Pamiętamy, jak wtedy brakowało mieszkań to biuro polityczne KC 
PZPR uchwalało, że mieszkań będzie więcej. Problem został odfajkowany. Jak płace były za 
niskie to uchwalało się, że płace będą wyższe i też umieszczało się to w stosownym 
dokumencie. Tak ogólnikowe tezy możemy u cioci na imieninach ogłaszać, a nie łączyć 
krzywe chodniki z rozwodami, z pijaną 11 – latką. Może włączymy do tego wszystkiego 
jeszcze Hermaszewskiego i potraktujemy wszystko razem. Jestem przeciw. 
Sebastian Pieńkowski – nie zgodzę się z radnym Synowcem. Przed chwilą Prezydent M. 
Domagała przeczytała, że w tej uchwale występuje słowo rodzina w związku z tym tam 
żadnej definicji nie ma i jej nie potrzeba. Radna Burdzińska chce podkreślić i słusznie 
znaczenie rodziny, bo to naszym zdaniem, jako Klubu PiS, jest istotna sprawa i proszę nam 
tego prawa nie odmawiać i nie kpić, bo rzeczywiście w uchwale już jest to słowo i nie jest 
zdefiniowane, więc prosiłbym o merytoryczną dyskusję.  
Alicja Burdzińska – tutaj jest moment, kiedy rodzina wymaga już wsparcia, kiedy dzieją się 
rzeczy tragiczne. Mówię o tym, że rodzinę należy promować od nowa w świadomości 
młodych ludzi. Co to jest rodzina, to każdy może po swojemu odpowie. Chodzi właśnie o to, 
żeby wrócić do korzeni, żeby uczyć od nowa wzajemnego szacunku, miłości i wartości, bo 
inaczej popłyniemy wszyscy razem i nic z tego nie będzie. Proszę o promowanie wartości, 
jakie zawiera rodzina i umieszczenie tego w niniejszej uchwale.  
Jan Kaczanowski – przypominam, że jeżeli ktoś zgłasza poprawkę, czy autopoprawkę to 
powinna ona znaleźć się u mnie na piśmie, abym mógł przedstawić radnym, jaką poprawkę, 
o jakiej treści mamy głosować. Mam gorący apel, żeby na przyszłość odpowiednio 
skoncentrować się i przygotować ewentualne poprawki. Moją rolą, jako Przewodniczącego i 
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prowadzącego obrady, jest jedna zasadnicza sprawa postępować zgodnie z literą prawa, a w 
tym przypadku zgodnie ze statutem. W związku z tym, że takiej poprawki nie mam na piśmie 
to nie mamy, co głosować.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2020, głosowało 21 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – uchwała stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.7 Podj ęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyk i  

i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Progra mu 
Przeciwdziałania Narkomanii pod nazw ą Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Uzależnieniom na rok 2020. 

 
Jan Kaczanowski – projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie wraz z 
uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. 
Jerzy Synowiec – chciałbym się dowiedzieć, bo może ktoś ma taką wiedzę, co zmieniło się 
na lepsze, jeżeli chodzi o problemy alkoholowe i inne problemy z używkami, od ubiegłego 
roku, kiedy uchwalaliśmy podobny program? Oczywiście na lepsze, jeżeli zmieniło się na 
lepsze, bo jeśli na gorsze to może nie uchwalajmy więcej takich programów, bo za każdym 
razem będzie gorzej. 
Jan Kaczanowski – myślę, że w pisaniu programów w naszym kraju akurat nie jesteśmy źli. 
Proponuję, aby służby Prezydenta przygotowały na piśmie odpowiedź radnemu Synowcowi. 
Jerzy Synowiec – jeżeli jest problem z odpowiedzią to powiem, jak problem alkoholizmu nie 
rozwiązać, ale zdecydowanie ograniczyć. Mianowicie podejmijmy uchwałę, że w całym 
Gorzowie i w okolicach nie będziemy sprzedawali w sklepach „małpek”. Gwarantuję, że 
200% spadnie spożycie alkoholu. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii pod nazwą Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom na rok 2020, 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – 
uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.8 Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia wysoko ści kwoty stanowi ącej podstaw ę 

do ustalenia wysoko ści dotacji na działalno ść Centrum Integracji Społecznej w 
Gorzowie Wielkopolskim w 2020 roku. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości kwoty 
stanowiącej podstawę do ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji 
Społecznej w Gorzowie Wielkopolskim w 2020 roku, głosowało 22 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad.9 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie ustalenia szczegółowych 
zasad kierowania i ponoszenia odpłatno ści za pobyt w schronisku dla osób 
bezdomnych na terenie miasta Gorzowa Wlkp. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad kierowania i ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 
bezdomnych na terenie miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Ad.10 Podj ęcie uchwały w sprawie okre ślenia Kluczowych Dyscyplin Sportu na 

terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Kultury, Sportu i Promocji. 
Patryk Broszko – jak rok do roku zmieniły się Kluczowe Dyscypliny Sportu, które z nich 
wypadły na rzecz tych, które dziś będziemy procedować? W ostatnim akapicie uzasadnienia 
jest wykaz Kluczowych Dyscyplin Sportu z wypadkową następujących czynników i są 
wymienione te czynniki. Jest taki zapis sprawdzona kadra szkoleniowa i dobre wyniki. Jak 
rozumieć tę klauzulę „generalne”. 
Piotr Guszpit – Dyrektor Wydziału Sportu – podejmując kroki w usystematyzowaniu pewnych 
spraw sportowych mocniej wyakcentowaliśmy zapisy Strategii. W Strategii napisane jest, że 
Kluczowe Dyscypliny Sportu powinny być weryfikowane co roku, aby nie dochodziło do 
sytuacji, w których jedne dyscypliny są z urzędu kluczowe, a nie uzyskują zadowalających 
wyników, które predysponowałyby dane dyscypliny do miana kluczowych. Żadna z dyscyplin, 
które wcześniej widniały nie wyleciała z tego katalogu, natomiast doszły 3 dyscypliny. Jest to 
waterpolo, czyli piłka wodna, unihokej i lekkoatletyka. Dlaczego? Unihokej jest dyscypliną, 
która występuje na najwyższym poziomie rozgrywkowym w kraju. Drużynę stanowią 
mieszkańcy głównie Gorzowa, absolwenci szkół podstawowych i Liceum 
Ogólnokształcącego nr 1. Po wielu latach posuchy w piłce wodnej drużyna „Alfy” uzyskała 
awans do najwyższej klasy rozgrywkowej i z sukcesem utrzymała się. Natomiast 
lekkoatletyka systematycznie podnosi swój poziom, chociażby w klubach AZS AWF Gorzów 
jak i ALKS AJP Gorzów. Niemniej jednak musimy pamiętać o największych lekkoatletach, 
którzy są zrzeszeni w GZSN „Start”, którzy z każdych wielkich imprez przywożą nam medale. 
To są właśnie te dyscypliny, które należało do tego katalogu dodać, co nie mniej wynika 
bezpośrednio z tabeli, która jest zawarta w Strategii. Na podstawie tabeli i punktów w niej 
zawartych dokonywaliśmy oceny i opisu poszczególnych wyników, m.in. te pozycje, o które 
radny pytał również się tam znajdowały, czyli sprawdzona kadra trenerska. To też są nasze 
wiadomości pozyskiwane z klubów, nasze doświadczenie, z obserwacji, stąd taka, a nie inna 
interpretacja zmian tego katalogu.  
Patryk Broszko – to pytanie zadałem tylko dlatego, żebyśmy w przyszłości nie mieli takiej 
sytuacji, jakie mieliśmy w przeszłości, czyli wiecznie ktoś niezadowolony, jeżeli chodzi o 
stowarzyszenia sportowe, z kwoty dotacji. Pamiętam, że mieliśmy też sytuację sporną na 
sesji Rady Miasta, gdzie przyszli przedstawiciele dyscypliny pływania. Wydaje się, że tak 
nieokreślone zwroty, jak sprawdzona kadra szkoleniowa, czy dobre wyniki na pewno nie 
zbliżają nas do rozwiązania tych wszystkich spornych sytuacji. Pytanie, co dokładnie mieści 
się w zakresie sprawdzonej kadry szkoleniowej, w jakim zakresie sprawdzona, czy 
umiejętności mają zdobywać trenerzy co roku, czy są to jakieś konkretne wytyczne, czy to 
jest kwestia uznaniowa.  



9 

 

Piotr Guszpit – tutaj nie możemy powiedzieć o kadrze trenerskiej inaczej niż pod kątem 
uzyskiwanych wyników w poszczególnych dyscyplinach. Z racji doświadczenia tych 
trenerów, którzy prowadzą poszczególne grupy w klubach, przez szereg lat współpracy z 
klubami mamy pogląd na to, jacy trenerzy pracują w danych dyscyplinach w danych klubach 
sportowych.  
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie określenia Kluczowych Dyscyplin 
Sportu na terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.11 Podj ęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do S ądu Okr ęgowego i S ądu 

Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencj ę 2020-2023. 
 
Jerzy Sobolewski – przedstawił, w imieniu zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników, opinię dot. kandydatów na ławnika, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem chętnych do dyskusji przystępujemy do powołania 
komisji skrutacyjnej. Proponuję, aby skład komisji tworzyli członkowie zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników, tj. radny J. Sobolewski, K. Kochanowski, A. 
Burdzińska i T. Manikowski. 
 
Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji. 
 
W głosowaniu jawnym za zatwierdzeniem komisji skrutacyjnej w wyżej wymienionym 
składzie, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Jan Kaczanowski – proszę komisję skrutacyjną o przeprowadzenie tajnego głosowania.  
Jerzy Sobolewski – w imieniu komisji skrutacyjnej przedstawił zasady głosowania i 
przeprowadził tajne głosowanie.  
 
Po przeprowadzeniu głosowania komisja skrutacyjna przystąpiła do ustalenia wyników 
głosowania.  
 
Po przerwie. 
Jerzy Sobolewski – w imieniu komisji skrutacyjnej odczytał protokoły z ustalenia wyników 
głosowania w sprawie: wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim; 
wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim do orzekania w 
sprawach z zakresu prawa pracy; wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Gorzowie 
Wielkopolskim oraz wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Przedstawione protokoły stanowią załącznik 
nr 24 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego i Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2020-2023, 
głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 26 do protokołu.  
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Ad.12 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Zmiana źródła zasilania cieplnego 
w SP-12”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Zmiana zasilania cieplnego w SP-12”, 
głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 29 do protokołu.  
 
Ad.13 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Modernizacja elewacji w 
Przedszkolu Miejskim nr 11”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 30 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 2020 
rok na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja elewacji w Przedszkolu 
Miejskim nr 11”, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad.14 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Modernizacja i wyposa żenie 
obiektów kultury w Gorzowie Wielkopolskim”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja i wyposażenie obiektów 
kultury w Gorzowie Wielkopolskim”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad.15 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa toru rowerowego dla dzieci 
i młodzie ży”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 36 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa toru rowerowego dla dzieci i 
młodzieży”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 38 do protokołu. 
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Ad.16 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020  
w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Fabry ka pozytywnej energii. 
Budowa o śmiu siłowni na terenie miasta”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Fabryka pozytywnej energii. Budowa 
ośmiu siłowni na terenie miasta”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ad.17 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020  

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budow a urządzeń do treningu 
przy ul. Słowia ńskiej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 42 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa urządzeń do treningu przy ul. 
Słowiańskiej”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad.18 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020  

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rewal oryzacja parku Wiosny 
Ludów i Kopernika w Gorzowie Wlkp.”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rewaloryzacja parku Wiosny Ludów i 
Kopernika w Gorzowie Wlkp.”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Ad.19 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego pn.”Budowa trasy siedmiu wzgórz”. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 48 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
Jerzy Sobolewski – chciałbym bardzo podziękować radnej A. Kozak, która pięknie 
przeprowadziła ten projekt. Projekt już w tamtym roku był proponowany do budżetu 
obywatelskiego, ale zabrakło parę punktów. Radna poruszyła pół Gorzowa, żeby ten projekt 
został zatwierdzony. W tym roku jest sukces. Myślę, że to jest naprawdę wspaniały projekt. 
Będzie prowadzony etapowo, ale myślę, że w przyszłości będzie to piękny teren, gdzie 
będzie można spędzać czas wolny. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do 
głosowania. 



12 

 

 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa trasy siedmiu wzgórz”, głosowało 
21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 49 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 50 do protokołu. 
 
 
Ad.20  Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa S tarego Rynku w 
bezpośrednim s ąsiedztwie Katedry – odwodnienie”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 51 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa Starego Rynku w 
bezpośrednim sąsiedztwie Katedry – odwodnienie”, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się - uchwała stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 53 do protokołu. 
 
 
Ad.21 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa s chodów ł ączących ul. 
Wróblewskiego z ul. Na Skarpie wraz z zagospodarowa niem terenu”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 54 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa schodów łączących ul. 
Wróblewskiego z ul. Na Skarpie wraz z zagospodarowaniem terenu”, głosowało 21 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 55 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 56 do protokołu. 
 
 
Ad.22 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa drogi, kanalizacji 
deszczowej oraz o świetlenia przy ul. Cysterskiej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 57 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa drogi, kanalizacji deszczowej 
oraz oświetlenia przy ul. Cysterskiej”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych 
i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 58 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 59 do protokołu.  
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Ad.23 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Modernizacja chodnika przy ul. 
Norwida”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr  60 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja chodnika przy ul. 
Norwida”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Ad.24 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa chodnika przy ul. 
Szwole żerów”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 63 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa chodnika przy ul. 
Szwoleżerów”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 64 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 65 do protokołu. 
 
Ad.25 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa drogi i chodnika od 
schodów przy ul. Gwia ździstej 18 do ul. Słonecznej 6”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 66 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa drogi i chodnika od 
schodów przy ul. Gwiaździstej 18 do ul. Słonecznej 6”, głosowało 20 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Ad.26 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa i budowa chodników 
wraz z przebudow ą zjazdów w ci ągu ul. Żniwnej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 69 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa i budowa chodników wraz 
z przebudową zjazdów w ciągu ul. Żniwnej”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 70 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 71 do protokołu. 
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Ad.27 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa wjazdu do posesji przy ul. 
Dzieci Wrzesi ńskich 7”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 72 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa wjazdu do posesji przy ul. 
Dzieci Wrzesińskich 7”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się  - uchwała stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 74 do protokołu. 
 
Ad.28 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa dojazdu do ul. Dobrej wraz 
z jej uporz ądkowaniem”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 75 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa dojazdu do ul. Dobrej wraz z jej 
uporządkowaniem”, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się – uchwała stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 77 do protokołu. 
 
Ad.29 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa miejsc parkingowych od 
skrzy żowania z ul. Rataja do wjazdu do Panoramy”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 78 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych od 
skrzyżowania z ul. Rataja do wjazdu do Panoramy”, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 80 do protokołu. 
 
Ad.30 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa miejsc parkingowych przy 
ul. Kosynierów Gdy ńskich 30-32”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik 81 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych przy ul. 
Kosynierów Gdyńskich 30-32”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 83 do protokołu. 
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Ad.31 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa miejsc parkingowych przy 
ul. K.Wielkiego 102-112”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 84 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa miejsc parkingowych przy ul. 
Kaz. Wielkiego 102-112”, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 86 do protokołu. 
 
Ad.32 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa parkingu przy kompleksie 
przychodni ul. Piłsudskiego 1”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 87 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa parkingu przy kompleksie 
przychodni ul. Piłsudskiego 1”, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 89 do protokołu. 
 
Ad.33 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa 10 miejsc parkingowych 
przy ul. Gwia ździstej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 90 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa 10 miejsc parkingowych przy 
ul. Gwiaździstej”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się – uchwała stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 92 do protokołu. 
 
Ad.34 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa parkingu przy 
ul.Kuratowskiej (przy gara żach)”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 93 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa parkingu przy ul. 
Kuratowskiej (przy garażach)”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 95 do protokołu. 
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Ad.35 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa o świetlenia ścieżki 
łączącej ul. Ikara z ul. Sportow ą”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 96 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia ścieżki łączącej ul. 
Ikara z ul. Sportową”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 98 do protokołu. 
 
Ad.36 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa o świetlenia przy odcinku 
ul. Dolnej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 99 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia przy odcinku ul. 
Dolnej”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 101 do protokołu. 
 
Ad.37 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa o świetlenia odcinka ul. 
Zielona Kotlina”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 102 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa oświetlenia odcinka ul. Zielona 
Kotlina”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 104 do protokołu. 
 
Ad.38 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa ul. Akacjowej”. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 105 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul. Akacjowej”, głosowało 
19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 106 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 107 do protokołu.  
 



17 

 

Ad.39 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały bud żetowej miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 108 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 19 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 109 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 110 do protokołu. 
 
Ad.40 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 111 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Spraw 
Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 113 do protokołu. 
 
 
Ad.41 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 114 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 115 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 116 do protokołu. 
 
 
Ad.42 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 117 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym  za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 19 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 118 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 119 do protokołu. 
 
 



18 

 

Ad.43 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 120 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i 
Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 121 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 122 do protokołu. 
 
Ad.44 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045. 
 
Jan Kaczanowski - poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Uzasadnienie wprowadzonych zmian zawarte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019 – 2045, głosowało 18 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 123 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 124 do protokołu. 
 
Ad.45 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie przyj ęcia „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Miasta Gorzowa Wlkp.” 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 125 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Gorzowa Wlkp.”, głosowało 21 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 126 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 127 do protokołu. 
 
Ad.46 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na darowizn ę nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 128 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 129 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 130 do protokołu. 
 
Ad.47 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na darowizn ę nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, ze projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 131 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości, głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 132 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 133 do protokołu. 
 
Ad.48 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego pomi ędzy ul. Słowia ńską a ul. Niemcewicza. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 134 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym  za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego pomiędzy ul. Słowiańską a ul. Niemcewicza, głosowało 20 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 135 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 136 do protokołu. 
 
Ad.49 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego w rejonie ulic Kazimierza Wielkiego, Bohateró w 
Westerplatte i Wiejskiej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 137 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
Maria Olszacka – mieszkanka Os. Piaski – byłam lekko zszokowana kiedy sesja rozpoczęła 
się od odstąpienia od realizacji uchwały, która była oznaczona na druku nr 262. Dzisiaj 
jeszcze dzwoniłam do Biura Rady z prośbą o poinformowanie, jak komisja, która zajmowała 
się drukiem nr 302 i 262, zaopiniowała te wnioski. Uzyskałam informację, że pozytywnie. W 
miesiącu wrześniu 545 mieszkańców Os. Piaski za pośrednictwem Zarządu Wspólnoty 
Mieszkaniowej Kazimierza Wielkiego 102 – 112 złożyło wniosek o podjęcie uchwały przez 
Radę Miasta o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla Kazimierza Wielkiego ze szczególnym uwzględnieniem działki nr 250/34, 
na którą był chętny inwestor do jej zakupienia. Nie można wykluczyć, że w dalszym ciągu 
jest tą działką zainteresowany. Wniosek nie został wdrożony, gdyż nie jesteśmy stroną 
uprawnioną do jego złożenia i to było podstawą do tego, że projekt uchwały nie został przez 
Radę Miasta przyjęty. W dokumencie, który złożyliśmy, określiliśmy pozostawienie tej działki 
jako terenu zielonego z przeznaczeniem na miejsce wypoczynku i rekreacji tak, jak jest to do 
tej pory. Nawiązując do stanowiska wyrażanego przez radną Bejnar-Bejnarowicz na 
poprzedniej sesji, że wniosek nie poszedł na marne, czego dowodem jest to, że wniosek 
przejęła grupa 16 radnych i tak powstał druk nr 262. W imieniu 545 wnioskodawców 
zwracam się z pytaniem do radnych i władz miasta, szczególnie do Prezydenta, czy 
zapewnicie nam Państwo, że to, co zapisaliśmy w złożonym  wniosku dot. działki nr 250/34 
zostanie w oparciu o ten właśnie wniosek w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego, o którym mowa w druku nr 302 w pełnym zakresie uwzględnione? Można 
dołożyć jeszcze 1 z tych 8 siłowni. Czy możecie dzisiaj powiedzieć, zwłaszcza grupa 16 
radnych, że możemy być spokojni i to, o co wnioskowaliśmy odnośnie działki nr 250/34 
zostanie w tym planie w pełnym zakresie uwzględnione? 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – nawiązując do tego, co Pani powiedziała 
przygotowaliśmy uchwałę Rady Miasta, która zakłada zmianę zagospodarowania planu 
przestrzennego. Właściwie to uchwałę, która  zobowiązuje nas do sporządzenia 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. To jaka będzie forma i co ten plan 
ustali to pokażą najbliższe miesiące. Oczywiście, że weźmiemy pod uwagę głosy 
mieszkańców. Natomiast żadna uchwała, która będzie podejmowana przez Radę Miasta, to 
jest uchwała, która rozpoczyna procedurę planu zagospodarowania przestrzennego, ona nie 
określa sposobów. Nie ma prawnych możliwości, żebyśmy w uchwale inicjującej plan 
zagospodarowania przestrzennego powiedzieli, co tam będzie, bo to wyjdzie dopiero z całej 
analizy i oczywiście z wniosku mieszkańców jak najbardziej. Myślę, że radni – 
wnioskodawcy, którzy również ten projekt złożyli, Państwa wnioski i uwagi weźmiemy pod 
uwagę i będziemy starali się, żeby to było zgodne z Państwa wolą, nie mniej jednak w tej 
uchwale nie ma możliwości, żebyśmy określili konkretną funkcję dla danego terenu. 
Jan Kaczanowski – jestem przekonany, że tak będzie, że przy sporządzaniu planu 
zagospodarowania przestrzennego dla tego rejonu głosy mieszkańców będą brane pod 
uwagę. W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego w rejonie ulic Kazimierza Wielkiego, Bohaterów Westerplatte i Wiejskiej, 
głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 138 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 139 do protokołu. 
 
 
Ad.50 Informacja o zło żonych o świadczeniach maj ątkowych. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 
wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 140 do protokołu. 
 
Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych Rada Miasta przyjęła do wiadomości 
przez aklamację. 
 
 
Ad.51 Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Mi asta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 141 do 
protokołu. 
 
Informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Rada Miasta 
przyjęła do wiadomości przez aklamację.  
 
 
Ad.52 Przyj ęcie protokołu z XIII i XIV sesji Rady Miasta Gorzow a Wielkopolskiego.  
 
Jan Kaczanowski - pyta, czy radni mają uwagi do protokołu z XIII i XIV sesji Rady Miasta? W 
związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołów 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 142 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 143 do protokołu. 
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Ad.53 Sprawy ró żne. 
 
Radosław Wróblewski – podziękowania dla Prezydenta za decyzję w sprawie CEZiB. To jest 
bardzo dobra decyzja, kolejny krok w kierunku rozwoju kształcenia zawodowego w naszym 
mieście i w północnej części naszego regionu. Myślę, że będę wyrazicielem nas wszystkich. 
Chciałbym złożyć gratulacje i podziękowania dla radnej H. Kunickiej przede wszystkim za to, 
że skutecznie organizowała Mistrzostwa Polski w Kulturystyce i Fitness Gorzów Wielkopolski 
2019. Myślę, że tego typu zawody nie ostatnie mam nadzieję w Gorzowie. To jest bardzo 
dobra promocja Gorzowa. Znając radną H. Kunicką i to w jaki sposób podchodzi, opowiadała 
nam przedwczoraj na komisjach, jak to było organizowane, profesjonalne podejście do 
organizacji, ludzie na pewno wywieźli dobre wrażenie z Gorzowa. Także dziękujemy. 
Jerzy Sobolewski – Klub Radnych Platformy Obywatelskiej organizuje bal charytatywny dla 
małego Adasia, który potrzebuje pilnej operacji w Stanach Zjednoczonych. Jeżeli ktoś miałby 
ochotę wziąć udział w balu to serdecznie zapraszam. Bal odbędzie się w piątek, 15 listopada 
w restauracji Watral. Zapraszam Państwa, jeżeli ktoś ma ochotę wspólnie pobawić się, a 
przy okazji pomóc. 
Grażyna Wojciechowska – serdecznie dziękuję i gratuluję za szybkie przeprowadzenie 
dzisiejszej sesji. Mimo mojej choroby wytrzymałam, jestem i dziękuję radnym. Oby tylko 
ciszej trochę było, żeby dać komfort prowadzenia. Chciałabym podziękować młodzieży, 
kandydatom do Młodzieżowej Rady Miasta. Pamiętajcie, że młodzież uczy się od nas. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad.54 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XV sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 16:27. 
 
 
        

Przewodnicz ący Rady Miasta 
       ( - ) 

        Jan Kaczanowski 
 
Protokołowała: 
M. Matuszek 
D. Waldmann 


